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SOSIAALI- JA TERVEYSMINISTERIÖ Meritullinkatu 8, Helsinki. PL 33, 00023 Valtioneuvosto.   
0295 16001, stm.fi, @STM_Uutiset 
 

TOIVO-OHJELMAN JOHTORYHMÄN KOKOUS  
 

Aika: torstaina 26.11.2020 klo: 14-16 
 
Paikka:  Skype for Business 
 
Osallistujat:  Puheenjohtaja  

Osastopäällikkö Kari Hakari STM  
   

Varapuheenjohtaja  
Johtaja Minna Saario STM (poistui klo 15.57 kohdan 7 jälkeen) 

  
Jäsenet 
Sosiaalineuvos Eveliina Pöyhönen, STM HPO  
Erityisasiantuntija Jussi Lind, STM OHO (poistui klo 15.29 kohdan 6 aikana) 
Neuvotteleva virkamies Jani Heikkinen, VM  
Tietoylijohtaja Pekka Rissanen, THL 
Johtaja Kari-Pekka Mäki-Lohiluoma, KELA (poissa, varalla Marina Lindgren) 
Ylijohtaja Markus Henriksson, Valvira (poissa) 
Johtaja Päivi Husman, Työterveyslaitos  
Johtaja Sari Kujala, Fimea 
Erityisasiantuntija Maria Pernu, Kuntaliitto (poissa, varalla Karri Vainio) 
Kehitysjohtaja Merja Tepponen, Eksote  
Tietopalvelujohtaja Arho Virkki, TYKS 
Muutosjohtaja Jaakko Herrala, Pirkanmaan liitto (poissa) 
Johtava hoitaja Eija Peltonen, Kysteri  
Ylilääkäri Miia Palo, Lapin sairaanhoitopiiri (poissa) 
  
Asiantuntijajäsenet 
Toimitusjohtaja Mirva Antila, DigiFinland 
 
Sihteeri 
Erityisasiantuntija Mikko Huovila, STM 
 
Tekninen sihteeri 
Hankeassistentti Saija Halme, Valvira (saapui klo 14.05 kohdan 3 jälkeen) 
 
Muut osallistujat 

 Projektipäällikkö Juhana Valo, STM 
 Hankepäällikkö Maarit Rötsä, THL  

Kehityspäällikkö Elina Välikangas, DigiFinland 
Hankejohtaja Jaakko Pentti, DigiFinland 
 

1) Kokouksen avaus  
 
Päätösesitys: Puheenjohtaja avaa kokouksen 
 
Päätös: Todettiin läsnäolijat ja avattiin kokous klo 14.03. 
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2) Kokouksen esityslistan hyväksyminen  

 
Päätösesitys: Hyväksytään kokouksen esityslista 
 
Päätös: Hyväksyttiin esityslista 

  
3) Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 
Päätösesitys: Hyväksytään edellisen johtoryhmän kokouksen muistio 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio 
 

4) Toivo-ohjelman tilannekatsaus (Juhana Valo STM) 
 

Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Toivo-ohjelman tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi 
 
Juhana Valo esitteli ohjelman yleistilanteen: 
 

• Esitetään Toivo-ohjelman johtoryhmän tekniseksi sihteeriksi ohjelmatoimiston 
hankeassistentti Saija Halmetta. 

• Kanta-arviointiraportti on valmistunut ja se tulee ohjaamaan Toivo-ohjelmaa Kanta-
tietosisällön näkökulmasta. Arviointiraportin yhteenveto lisätään johtoryhmän työtilaan 
Tiimeriin. 

• Toivo-ohjelman tiedonhallintalain 9§ lausuntoon v. 2020-2021 annetaan vastine 
valtiovarainministeriölle marraskuun loppuun mennessä. 

• Toivo-ohjelman jatkokautta v.2022-2025 koskeva tiedonhallintalain 9§ lausuntopyyntö on 
tehty ja sitä on käsitelty sosiaali- ja terveysministeriön sekä valtiovarainministeriön välillä. 
Lausunto saatanee vielä joulukuussa. 

• KUVA-työryhmän ja Toivo-ohjelman välistä yhteistyötä on tiivistetty. 
• Toivo-ohjelman kansallinen tilaisuus (järjestettiin 28.10.) tavoitti hyvin kuntapäättäjiä. 

Puhujina mm. kansliapäällikkö Kirsi Varhila (STM), osastopäällikkö Kari Hakari (STM) ja 
tietoylijohtaja Pekka Rissanen (THL). 

• Toivo-ohjelman jatkosuunnittelu on käynnistymässä. Suunnittelun raameina toimivat 
tulevan sote-järjestämislain asettamat tehtävät. 

• Sote-tiedon toissijaisen käytön ICT-jatkoselvitys on käynnissä. Kokonaisuus on jaettu viiteen 
työpakettiin ja se valmistuu 31.3.2021 mennessä. 

• Toivo-ohjelman ohjausryhmä on hyväksynyt ohjelman kumulatiivisia kustannuksia 
yhteensä n. 2,2 milj. euroa, mikä jakautuu Kelan, THL:n, Valviran ja DigiFinlandin 
kustannuksiin.  

• Toivo-ohjelman riskeihin ei ole tullut merkittäviä muutoksia. Ohjelmassa on esiintynyt 
resurssivajetta mm. ennakoitua hitaammin edenneiden rekrytointien vuoksi. Myös 
koronaepidemia on vaikuttanut asiantuntijoiden saatavuuteen. Ohjelmatoimisto on 
edistänyt Valtava-hankkeen uusien työntekijöiden perehdytystä järjestämällä 
perehdytystilaisuuden to 26.11. Resurssitilanteen vaikutusta tuotosten valmistumiseen 
seurataan. 

• Tiekarttaa hyvinvointialueiden perustamisesta ja järjestämisvastuun siirtymisestä on 
valmisteltu. Valmistelu perustuu vapaaehtoisen valmistelun tukeen. Toivo-ohjelman 
mahdollisen jatkon vuosina 2022-2023 tavoitteena on tukea hyvinvointialueiden 
perustamista ja järjestämisvastuun siirtymistä. 
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Päätös: Toivo-ohjelman tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 
 

5) Valtava-hankkeen tilannekatsaus (Maarit Rötsä, THL) 
 
Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Valtava-hankkeen tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi 
 
Maarit Rötsä esittelee Valtava-hankkeen tilannekatsauksen 
 

• Valtava-hanke on edennyt suhteessa tavoitetilaan tuotannon, sisältöjen sekä järjestelmien 
osa-alueilla (liite). Yhteistyötä on tiivistetty ja projektien tarpeita on kartoitettu mm. Kanta-
ensisijaisen työn, Virta-hankkeen ja KUVA-työryhmän kanssa. 

• Valtava-projektit ovat nostaneet raportoinnissaan seurattaviksi asioiksi aikataulun ja 
henkilöstön. Hankepäällikön arvion mukaan resurssien kiinnittämisen haaste 
organisaatioissa on heijastunut aikatauluihin. 

• Valtava-hankkeen riskejä on työstetty viimeisen kuukauden aikana, ja viime keväänä 
laadittu riskiluettelo on tiivistetty kahdeksaan riskiin. Jokaiselle riskille on mietitty 
toimenpiteitä ohjelmatoimistossa. Riskien läpikäymistä jatketaan edelleen 
ohjelmatoimistossa ja riskinhallintaa yhteensovitetaan ohjelmatason ja projektien kanssa. 

• Henkilöstön saatavuuden riski on tunnistettu merkittävimmäksi ja tiivistä keskustelua 
käydään hankeorganisaatioiden kanssa henkilöstön saatavuuden varmistamiseksi. 
Hankinta- ja kilpailutussopimusten valmistumisen kautta saatanee myös helpotusta ensi 
vuoden alussa. Lisäksi hankkeen rahoitukseen ja uusien tietotarpeiden kattamisen haaste 
on tunnistettu. Projektit laativat parhaillaan kustannusennusteensa, joita käsitellään 
ohjelmatoimistossa ja ohjausryhmässä. 

• Hankesuunnitelma päivitetään tavoitteiden, tehtävien ja rahoituksen suhteen, jotta voidaan 
muodostaa käsitys siitä, mitä hankekauden aikana voidaan saavuttaa. 

• Kanta-arviointiraporttia käydään läpi ja suunnitellaan sen toimeenpanon mahdollisuuksia 
Valtava-hankkeen puitteissa. 

 
Päätös: Valtava-hankkeen tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 
 

6) Virta-hankkeen tilannekatsaus (Elina Välikangas, DigiFinland) 
 

Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Virta-hankkeen tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi 
 
Elina Välikangas esittelee Virta-hankkeen tilannekatsauksen 
 

• Virta-hankkeen työskentely on edennyt hyvin ja verkostotapaamiset toteutuneet 
säännöllisesti. Tietojohtamisen arviointimallikyselyiden tuloksia analysoidaan parhaillaan ja 
alueet palauttavat kehittämissuunnitelmansa marraskuun loppuun mennessä. Yhteistyö 
Valtava-hankkeen usean projektin kanssa on käynnistynyt. KUVA-yhteistyö on tiivistynyt 
KUVA-sihteeristön kanssa: KUVA-työtä, sen hyödyntämistä ja yhteistyötarpeita alueiden 
hankkeiden kanssa on käsitelty Virta -tietojohtamisen verkostotapaamisessa. Virta-hanke 
osallistuu myös alueiden tietojohtamisen kokonaisratkaisuiden toteutukseen osallistumalla 
esim. alueiden koordinaatioryhmiin sekä tukemalla sisällöllisesti toteutusten 
yhdenmukaista tekemistä mm. käsitemallien avulla. 
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• Virta-hankkeen riskeihin on tullut yksi muutos hankesuunnitelman hyväksymisen jälkeen. 
Virta- ja Valtava-hankkeiden aikataulutuksen synkronoinnin epäonnistumisen riskin 
todennäköisyyttä on nostettu yhdellä asteella. Toimenpiteitä riskin realisoitumisen 
välttämiseksi pyritään tekemään. 

• Virta-hankkeen kumulatiiviset kustannukset ovat 272 840 € ajalta 1.5.-31.10.2020. 
 

Päätös: Virta-hankkeen tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 
 

7) Valtionavustushankkeiden tilannekatsaus (Elina Välikangas, DigiFinland) 
 

Päätösesitys: Johtoryhmä saa katsauksen valtionavustushankkeiden tämän hetken tilanteesta 
 
Elina Välikangas esittelee valtionavustushankkeiden tilannekatsauksen (liite) 
 

• Pääsääntöisesti valtionavustushankkeissa on päästy hyvin eteenpäin, mutta mm. 
rekrytointiongelmat ovat hidastaneet hankkeiden käynnistymistä joillakin alueilla. 
Hankkeiden organisoitumisen yhteydessä on tunnistettu riski, että kytkös johtamiseen ja 
johtajuuteen jää heikoksi, jolloin toiminnan muutosta ei saada aikaan. Ostopalveluiden 
käyttö rekrytointihaasteen paikkaajana voi olla riski, jos osaamista ei saada juurrutettua 
organisaatioihin. 

 
Päätös: Valtionavustushankkeiden tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. Juhana Valo tekee tarvittavat 
nostot jatkossa ohjelmatasolla. 

 
8) Johtoryhmän ja operatiivisen ohjausryhmän kokoonpanon täydentäminen (Mikko Huovila, STM) 

 
Päätösesitys:  
 
a) Laajennetaan johtoryhmän kokoonpano Uudenmaan edustajalla. STM pyytää esityksen ja tekee 
muutoksen asettamispäätökseen 
b) Laajennetaan operatiivista ohjausryhmää alueiden edustajille (5 hlö). Edustajat sovitaan Virta-
verkostossa ja tuodaan päätettäväksi johtoryhmän seuraavaan kokoukseen 
 
Mikko Huovila esittelee johtoryhmän ja operatiivisen ohjausryhmän kokoonpanon täydentämisen 

 
Päätös: Johtoryhmän ja operatiivisen ohjausryhmän kokoonpanon täydentäminen hyväksyttiin 
keskustelussa esitetyn täydennyksen mukaisesti.  

 
9) Muut asiat 

 
Ei muita asioita. 
 

10) Seuraava kokous 
 

Johtoryhmän kevään kokoukset on sovittu. Seuraava kokous järjestetään 16.2.2021. 
 

11) Kokouksen päättäminen  
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.03. 
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